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„A döntések mindenki számára érzékelhetővé teszik a változásokat' 

Újhelyi Istvánt az MSZP 
alelnökévé választották 
A szocialista párt tisztújító 
kongresszusán megválasztották 
a párt új vezetőit, köztük Új-
helyi Istvánt. Az MSZP szegedi 
alelnöke kijelentette, abból, 
hogy a jövőben ilyen magas 
tisztséget tölt be, a térség csak 
profitálhat. 

- Nem hagyom el Szegedet és 
Szőreget, a jövőben is itt fogok 
élni - jelentette ki lapunknak 
Újhelyi István, miután a Ma-
gyar Szocialista Párt (MSZP) 
szombati kongresszusa a párt 
egyik alelnökévé választotta. 
Újhelyi István arra a kérdésre, a 
térség profitálhat-e abból, hogy 
Csongrád megyei politikus még 
soha nem töltött be ilyen magas 
párttisztséget, határozott igen-
nel válaszolt. Hozzátette: új 
funkciójának a párton belül je-
lentős súlya van. Meggyőződé-
se, hogy a jövőben még határo-
zottabban és még hatékonyab-
ban tudja képviselni a térség ér-
dekeit, amit Botka Lászlóval és 
Géczi Józseffel már eddig is leg-
fontosabb feladatának tartott. 

Botka László: Korszakváltó 
kongresszus volt 

Újhelyi István: Nem hagyom el 
Szegedet Fotók: Karnok Csaba 

- Az egyes megfogalmazások 
szerinti „belső forradalom" után 
megindult változások már más-
fél hónapja jól láthatóak - vála-
szolt az MSZP új alelnöke arra a 
felvetésre, hogy a személycserék 
mellett más jelei lesznek-e a 

UJ V E Z E R K A R 

Az MSZP szombati kongresszusa megválasztotta a párt új vezetőit és az 

elnökség tagjait. 

Elnök Hiller István, elnökhelyettes Szekeres Imre, alelnök Juhász Ferenc 
és Újhelyi István, választmányi elnök Simon Gábor. 

Az elnökség tagja - a pártelnök, az elnökhelyettes és a két alelnök mel-

lett -: Kállai Katalin, Kiss Péter, Lamperth Mónika, Lendvai Ildikó, Man-
dur László, Mesterházy Attila, Steiner Pál, Németh Ferencné, Vadai Ág-
nes, Veres János és keress József. 

régóta és sokak által hangozta-
tott irányváltásnak. - A Magyar 
Szocialista Párt egy modern, a 
XXI. század kihívásainak meg-
felelő, mindenki számára nyi-
tott, az embereknek segítő, 
problémáira választ adó, az el-
múlt 15 év eredményeit tiszte-
letben tartó, hangsúlyosan bal-
oldali párt lesz. A kongresszus 
döntései még inkább felgyorsít-
ják és mindenki számára érzé-
kelhetővé, láthatóvá teszik a 
változásokat. 

Újhelyi István MSZP-alelnök-
ké választása után lemondott a 
Fiatal Baloldal - Ifjú Szocialisták 
(FIB-ISZ) elnöki tisztéről. 

Korszakváltó kongresszus-
nak nevezte az MSZP szomba-

NEVJEGY 
|H Újhelyi István 1975-ben született, 

végzettsége jogász. Nős, három 

gyermeke van, egy fiú és két lány. 

1999 óta a Magyar Gyermek- és If-

júsági Tanács elnöke, 2002-től, az 

MSZP egységes ifjúsági szerveze-

teként egyesült Fiatal Baloldal -

Ifjú Szocialisták elnöke, az IUSY 

(Szocialista Ifjúsági Internacioná-

lé) alelnöke. Az Országgyűlés Ifjú-

sági és sportbizottságának alelnö-

ke, a Kulturális és sajtó bizottság 

tagja. Jelenleg a gyermek és ifjú-

sági korosztály ügyekkel kapcso-

latos kormányzati feladatok koor-

dinálásának kormánymegbízottja. 

2002-től országgyűlési képviselő. 

ti kongresszusát Botka László. 
A szegedi polgármesternek 
meggyőződése, hogy az MSZP 
egy olyan modern szociálde-
mokrata párttá alakul át, 
amely megfelel a kihívások-
nak, és amely abban is eltö-
kélt, hogy segíteni fogja a le-
maradókat. Botka hangsúlyoz-
ta, hogy nem csak az ország-
nak, hanem a településeknek 
is lendületbe kell jönnie, amit 
a kormányfő is kiemelt. 

- Gyurcsány Ferenc kongresz-
szusi beszédében Szegedet példa-
ként hozta fel, elsőként említette 
városunk nevét - hangsúlyozta a 
polgármester. - A miniszterel-
nök úr kifejtette, Szeged az el-
múlt két évben lendületbe jött, 
és látható jelei vannak, hogy ez a 
lendület még sokáig kitart. 

O.Z. 

Nyugodt 
/ / ero 

PANEK SÁNDOR 

Háromnapos ultimátumot kapott az MDF választmányától Ba-
logh László, valamint Lezsák Sándor, hogy ezalatt önként lépjen 
ki pártjából. Mindketten alapító tagjai az MDF-nek. 

A párton belüli vita lényege az, hogy célra vezet-e Dávid Ibo-
lya elnök középutas, a kormányoldal számára engedményeket 
tevő politikája, vagy az MDF-nek célszerűbb úgy törekedni 
önálló arculata megőrzésére, hogy kereszténydemokrata-kon-
zervatív pártként szoros szövetségese a Fidesznek. Az MDF 
1994-es veresége és 1996-os kettészakadása után két ízben is 
a Fidesszel alkotott választási szövetségben tudott a parla-
mentbe jutni, erre a közvélemény-kutatások szerint esélye 
sem lett volna másként. Ennek ellenére egyéni képviselői jól 
szerepeltek; Balogh László például 1998-ban és 2002-ben 
nyert szegedi egyéni választókerületében, utóbbi alkalommal 
még úgy is, hogy Szegeden a másik két körzetben a fideszes je-
löltek alulmaradtak. 

Úgy tűnik, a Dávid-féle vezetés nagyon biztos az MDF jövőjé-
ben, ha a rendteremtés érdekében hajlandó feláldozni egyéni kör-
zetben sikeres képviselőket. Az európai parlamenti választáso-
kon elért 5,33 százalékos eredmény nagyon vékony jégre vezette 
a pártot. A küszöb fölötti 0,33 százalék sem arra nem volt elég, 
hogy Dávid Ibolyának a Fidesszel szembeni politikáját igazolja, 
sem arra, hogy félreálhtsa a pártelnököt. Ráadásul a szocialisták 
megújulási törekvései előreláthatólag csökkentik majd annak az 
esélyét is, hogy az MDF a baloldalról vigyen el szavazatokat 
2006-ban. Az MSZP megerősödése ugyanakkor a jobboldah sza-
vazókat is az erősehb párt, a Fidesz mellé állíthatja a választáso-
kon, így innen is nehéz lesz szavazatokat nyerni. A Dávid-féle 
MDF arculati politizálásának esélye az lehet, ha a Gyur-
csány-Orbán versenyben nagyon elszabadulnak az indulatok, és 
ha a választók egy része 2006-ban békésebb pohtikai erőt keres. 
Vagyis az MDF esélye az antalli időből ismert „nyugodt erő" len-
ne, bár az 5,33 százalék aligha erő, a lakiteleki csoport felszámo-
lása pedig minden, csak nem nyugodt. Ez utóbbinak külön veszé-
lyei is vannak, hiszen a választók is érzékelik a különbséget Dá-
vid Ibolya kifelé kommunikált elfogadókészsége és a párton belüli 
rendteremtés között. 

A Balogh Lászlónak adott ultimátum a helyi MDF-szervezetet 
is nehéz helyzetbe hozta. Elvégre nem mindennapos, hogy egy 
párt egy helyben kétszer megválasztott képviselőt elküldjön, 
anélkül, hogy stratégiája és lehetősége lenne pótlására. Még az is 
előfordulhat, hogy a választók mindezt úgy veszik, hogy az 
MDF-nek fontosabb belső politikája, mint az ő döntésük. 

A Szegedről indull demonstrációsorozai még nem hozoLL eredményi 

Ma három megyei 
intézményben sztrájkolnak 
A mai nyolcórás egészségügyi sztrájkban a szegedi és a makói 
kórház, valamint a Szegedi Tudományegyetem hat intézménye vesz 
részt. Három hónap alatt ez a negyedik sztrájk. Eddig az egész-
ségügyiek nem érték el céljukat. 

Ma - nyár óta negyedik alkalom-
mal - ismét sztrájkolnak az 
egészségügyi dolgozók. Most ná-
lunk csak a szegedi és a makói 
kórházban, valamint a Szegedi 
Tudományegyetem néhány kli-
nikáján (Aneszteziológiai és In-
tenzív Terápiás Intézet, 
Fül-Orr-Gégészeti és Fej-nyakse-

bészeti Klinika, Ortopédiai Klini-
ka, Sebészeti Klinika, központi 
műtő, Traumatológiai Klinika) 
kell arra számítani, hogy a hétvé-
gi ügyeleti rendnek megfelelően 
látják csak el a betegeket, vagyis 
a nem sürgős beavatkozásokat 
elhalasztják. 

T.K. 

A KOVETELESEK 

Az egészségügyi dolgozók kö-

vetelik a biztonságos betegel-

látáshoz nélkülözhetetlen fel-

tételek biztosítását, a múlt 

évig visszamenőleg 6 száza-

lékos bérfejlesztést, jövő évtől 

50 százalékos fizetésemelést, 

valamint azt, hogy az ágazat 

kasszáját öt év alatt 1500 

milliárd forinttal töltsék fel. 

Nógrádi Zohán szerinL helyi dönlés kell 

Tárgyalás a kórházak jövőjéről 
Csak akkor ér véget a pénzszűke 
az egészségügyben, ha a kór-
házak a vetélkedés helyett el-
osztják egymás között a mun-
kát, szakosodnak-véli a megyei 
közgyűlés egészségügyi bizott-
ságának elnöke. Egy betegnek 
viszont nem mindegy, mennyit 
kell utaznia a legjobb ellátásért. 
A két érv összebékítésére tesz 
kísérletet a legnagyobb ellen-
zéki párt megyei elnöke, aki 
megbeszélésre hívja a parla-
menti pártok vezetőit. 

A Fidesz-Magyar Polgári Szövet-
ség Csongrád megyei elnöke, 
Nógrádi Zoltán a megyei közgyű-
lés egyik rendkívüli ülésén azt 
mondta, megbeszélésre hívja a 
parlamenti pártok megyei veze-
tőit, s a téma az egészségügy 
helyzete, a finanszírozás problé-
mája lesz. A képviselők akkor a 
makói kórház válságos helyzeté-
ről tárgyaltak, és szóba került: az 
intézmény néhány szakrendelé-
se Békés megyei betegeket is fo-
gadhatna, ez pluszbevételt hoz-
na. Fölvetődött rögtön az is: va-

jon a jelenlegi politikai viszo-
nyok között a megyei közgyűlés 
vállalhat-e olyan döntéseket, 
amelyek ilyen mélyen beleszól-
nak a betegellátás ügyeibe. Nóg-
rádi úgy vélte, ezt a felelősséget 
igenis vállalni kellene, de nem 
csak ebben az ügyben. 

Az, hogy valamit kezdeni kelle-
ne az egészségügyi intézmények-
kel Csongrád megyében, a kor-
mánypárti oldalon is fölvetődött. 
Simicz József, a megyei közgyű-
lés konzervatív frakciójának ve-
zetője egy tájékoztatón kijelen-
tette, a párhuzamos kapacitások 
megszüntetésének a híve, s 
azoknak a polgármester kollégái-
nak, akik az utcára vonultak, 
hogy kórházuk leépítése ellen 
tüntessenek - nyilvánvalóan 
Szentes és Makó vezetőire gon-
dolt - , tudomásul kellene venni-
ük, nem attól értékesebb a város, 
ha foggal-körömmel ragaszkodik 
a kórház osztályaihoz. Lapunk-
nak elmondta, meggyőződése, 
lenne elég pénz az egészségügy-
ben, csak el kellene osztani a fel-
adatokat az intézmények között. 

Ehhez szükség van - a politikai 
konszenzus mellett - a városok, 
az egyetem megegyezésére. A 
megyei közgyűlés elnöke, Frank 
fózsef is arról szólt nemrég la-
punknak adott interjújában, 
hogy a szakkórházak létrehozá-
sának híve. 

Nógrádi Zoltán azt mondja, va-
lóban nagy probléma, hogy van-
nak párhuzamos kapacitások a 
megyében működő egészségügyi 
intézményeknél. Ugyanakkor 
fontos érv az is, hogy egy város 
azért város, mert sok mindenben 
ellátja a környezetét, és egy ön-
kormányzat számára nem mind-
egy, hogy a területén bővül-e a 
szolgáltatások köre, vagy csök-
ken. Az eltérő érdekeket mégis 
érdemes lenne összeegyeztetni, 
és valamilyen megegyezésre jutni 
helyben, mert egy megyei megál-
lapodásnak nagyobb értéke, res-
pektje lenne, mint a fölülről elin-
dított átszervezési kísérleteknek. 

Az egyeztetés időpontjáról ez-
után döntenek a parlamenti pár-
tok megyei elnökei. 

B. A. 

Megtiszteltetésnek tartja, hogy Lezsákkal együtt távolították el 

Balogh kilép vagy kizárják 
Az MDF országos választmánya kizárta Balogh 
Lászlót, a párt Csongrád megyei szervezetének 
elnökét és Lezsák Sándort, az úgynevezett Le-
kitelek munkacsoport két tagját. A testület arra 
szólította fel a politikusokat, hogy lépjenek ki a 
pártból és a parlamenti frakcióból. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

- Még nem döntöttem el, hogy kilépek-e a pártból 
és a frakcióból. Nehéz elhatározás előtt állok, hi-
szen - mint azt az 54-es számú tagkönyvem is bi-
zonyítja - alapítója vagyok a Magyar Demokrata 
Fórumnak. Most olyanok döntöttek Lezsák Sándor 
és az én tagságomról, akik csak néhány hónapja, 
esetleg éve tagjai a rendszerváltás legnagyobb, An-
tall József vezette pártjának - reagált Balogh László 
országgyűlési képviselő, a Magyar Demokrata Fó-
rum (MDF) Csongrád megyei szervezetének elnö-
ke a párt országos választmányának (ov) döntésére. 

Az MDF országos választmánya szombati ülésén 
döntött úgy, hogy megvonja a bizalmat a párt belső 
ellenzékének tartott Lakitelek munkacsoport két 
meghatározó politikusától, Lezsák Sándortól és Ba-
logh Lászlótól, a választmány két tagjától. Az ov 
egyúttal felszólította őket, hogy az „MDF-et és an-
nak országgyűlési képviselőcsoportját három na-
pon belül hagyják el". Ha Lezsák és Balogh nem tá-
vozik önként, akkor a választmány az országos el-
nökséghez fordul, hogy a testület az országos etikai 
és fegyelmi bizottságot kérje fel az etikai eljárás le-
folytatására. 

A testület tagjainak 79 leadott szavazatából 60 
szólt úgy, hogy távozzon Lezsák Sándor és 67, hogy 
távozzon Balogh László. 

G Y 0 M B E R LASZLO K I L E P E S E K R E S Z Á M I T 

„Mindenképpen meg kell várnunk, hogyan dönt Balogh László, amely-

re Lezsák Sándorral együtt három napot kapott" - reagált a párt or-

szágos választmányának szombati döntésére Gyömbér László. Az 

MDF Csongrád megyei szervezetének korábbi elnöke hangsúlyozta: 

Balogh visszatérő kijelentéseivel ellentétben szerinte az MDF demok-

ratikus párt, mindenki kifejtheti véleményét, de az nem tartható, 

hogy néhányan a párt legfelsőbb szintjén meghozott határozatokkal 

ellentétesen politizáljanak. Gyömbér László nem számít kilépési hul-

lámra, de azt nem zárja ki, hogy a megyében néhányan követik Ba-

logh Lászlót, és vele együtt elhagyják a pártot. A politikus arra a kér-

désre, sajnálja-e, hogy két alapítót kizárt a választmány, egyúttal fel-

szólította őket, lépjenek ki a pártból és a parlamenti frakcióból, azt 

válaszolta, most már nem szabad a múlttal foglalkozni, előre kell 

nézni. 

Balogh László még nem döntötte el, kilép-e a 
pártból fotó: Miskolczi Róbert 

- Dávid Ibolya elérte célját, sikerül az MDF-ből 
eltávolíttatnia a párt alapítóját, Lezsák Sándort. A 
történetnek én csak mellékszereplője vagyok, ne-
kem az volt a „bűnöm", hogy a közelmúltban 
megválasztottak a párt Csongrád megyei szerve-
zetének elnökévé - mondta Balogh László. A poli-
tikus megjegyezte, Dávid Ibolya rossz irányba vi-
szi a pártot. A párt elnöke és még sokan előszere-
tettel hangsúlyozzák, hogy az MDF jelenlegi poli-
tikája sikeres, amire „bizonyítékul" hozzák fel az 

európai parlamenti választáso-
kat, de azt elfelejtik megemlíte-
ni, hogy rengeteg szavazatot 
hoztak az úgynevezett lakitele-
kiek. 

- Nagyon szomorú vagyok a 
demokrácia, a rendszerváltozás 
15. évében, hogy a cél szentesíti 
az eszközt az MDF-en belül, és 
akinek más a véleménye, azt el 
kell távolítani. Nemcsak normá-
lis Magyarországot, hanem nor-
mális MDF-et is akarni kell -
hangsúlyozta Balogh László sze-
gcdi országgyűlési képviselő, aki 
egyébként nagy megtiszteltetés-
nek nevezte, hogy a választ-
mányból Lezsák Sándorral 
együtt távolították el. 


